
V Libochovanech dne 4. listopadu  2009 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Stromy jsou nasázené, teď už je budeme jenom ošetřovat. Chladné počasí, přírodní vláha, ochranný 

kryt proti okusu, kůly proti výkyvu, jsou skutečností. Poděkování za účast patří organizátorům, všem, 

kteří si strom v aleji koupili darovacím příspěvkem a těm, kteří se sami sázení minulý týden účastnili. 

Všichni nadšeně mluví o tom, jak bude alej vypadat za dvacet let. Snad se toho my starší dožijeme a 

do „své“ aleje si budeme ještě moci dojít pro stín, případně pro lipový květ. 

  

Naběhnutí datových schránek v tomto týdnu a s tím spojené problémy, jako je nefunkčnost některé 

části softwaru spisové služby, bylo opravdu zážitkem. Zatím je to velmi pomalé, vychytáváme chyby, 

nedostatky, ale podle toho, co se za tím vším skrývá, by měl být tento projekt životaschopný. Když 

bude fungovat.  A nikdo jej nebude mít možnost zneužívat. 

  

Opravy věže kostela finišují, lešení se rozebírá. Druhá část dotace vyšla, takže letos nám ministerstvo 

poslalo celý milion. O zafinancování věžních hodin se zaslouží všichni, kteří vyslyšeli prosbu o peněžní 

pomoc a darovací smlouvou přispívají průběžně. Zatím to bude stačit jenom tak na ciferníky, ty jsou 

nainstalovány. Chybějící ručičky budou namontovány postupně. Oživení hodinového stroje budeme 

řešit v příštím rozpočtovém roce, protože to je o dalších takřka 100tisících. Uvažovaná kovaná mříž do 

vnitřní části budovy by mohla být instalována v příštím půlroce, bude-li vůle na krajském úřadě a 

najdou se peníze v hejtmanském fondu. Nechme se překvapit. Do měděné kopule věže byly uloženy 

dokumenty, které vypovídají o současnosti obce. Pohlednice, pamětní mince, současné platné mince, 

turistické známky, dosavadní vydání Obecního zrcadla, fotky z některých akcí s popisem zobrazených 

osob a pozdrav do budoucna těm, kteří budou možná někdy kupoli otevírat. Co šlo, to jsme zatavili do 

folie. Zatavovací strojek máme v kanceláři. Ve staré kupoli byl nalezen pouze velmi špatný papírový 

dokument s nějakým inkoustovým popisem, který ale není k přečtení. Kovová schránka byla velmi 

poničena rzí a rozpadem její poloviny, takže papír je při neopatrné manipulaci na rozpadnutí. Zatím jej 

mám uložený  ve vitríně skříně a nesahám na něj. 

Návštěva u pana biskupa v minulém týdnu byla pro mne příjemné posezení a povídání o věcech 

vpravdě světských a lidských. Peněz se ale z této instituce těžko dočkáme. Výhledově má být na obce 

v našem okrese převedeno množství církevních objektů, když si o ně subjekty obcí zažádají. Dokonce 

by je mohl získat i soukromník, kdyby se jednalo o takovou osobu, která zachová kulturní a církevní 

hodnotu předávaného majetku. To už jde ale mimo naší obec. 

  

Dneska si objekt kostela prohlédla skupina turistů seniorů ze sousedních obcí, Velkých Žernosek a 

Žalhostic. Byli příjemně překvapeni celou naší obcí i samotnou opravou kostela. Hlavní mluvčí skupiny 

byla bývalá obyvatelka obce paní Stehlíková, která nyní bydlí v Žalhosticích. 

  



V minulém týdnu u nás zasedal Lokální řídící výbor Euroregionu Labe, v počtu 23 přítomných členů 

české a saské strany. Vždycky tento hodnotící orgán zasedá v některém větším městě na české nebo 

německé straně, poprvé se zasedalo na takhle malé obci jako je ta naše. Obstáli jsme se ctí. Němečtí 

kolegové byli potěšeni nabídkou možnosti pro ubytování turistů i blízkostí turistických cílů Českého 

středohoří. Uvažuji o vypracování projektu přeshraniční spolupráce v souvislosti s hudebním 

festivalem v příštím roce na podzim. Mohlo by se to podařit, záměr se přítomným líbil. Je to ale 

závislé na mnoha okolnostech, zvláště organizačních. 

  

Blíží se vánoční čas, už za měsíc přivítáme malé zpěváky ze Žalhostic. Vyšetřete si čas 8.12. v 18,00h. 

Dávám to vědět takhle dopředu, ať je posluchačů co nejvíce. Předtím ještě mikulášská ve školce a 

potom dárečky pod stromem na návsi. Letos bude ze zahrady paní Marie Malchusové. 

  

  

  

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


